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Grassvekst, slått, ensilering og 
konsekvens! 
 
I mars så alt fint ut. Veret var bra, - der var 
tegn på tidlig vår. Sådan gik det ikke. I april 
og mai har været vært kalt og fugtig. På jord 
med god drenering har vi en rimelig god 
grassvekst.  
 
Det betyder at slåtten trekker ut. Jeg 
forventer at slåtten kommer i gang i uke 24. 
Da ser det ut til lidt mere stabilt vær. 
 
I de sidste 3 utgaver av ”Bondevennen” har 
jeg oplevet en noget ensidig anbefaling af 
syretilsetning ved ensilering.  
Ingen er i tvivl om syrens fordele ved vådt 
græs under 30% tørstof. Ved tørstof 30 – 40 
% bør man virkelig overveje om der 
overhovedet skal bruges ensilerings-middel. 
Vær og ikke mindst management er her 
vigtige medspillere. 
Ved tørstof høgere end 40% vil jeg klart 
anbefale bruk af melkesyrebakterier frem 
for syre. Risikoen for dannelse af nitrat 
under ensileringsprocessen er alt for stor 
med bruk af syre. Uanset hva, så er 
management i forbindelse med slått den 

 
 
viktigste faktor 
for at lykkes! 
 
Så er der også 
den evigt tilbake-
vendende 
diskusjon om 
bevarelse af 
sukker i grasset. 
Sukker øger 
fôroptaget er 
argumentet. 
Sukker giver god 
smak på surfôret. 
Spørsmålet er om 
det så utnyttes i 
praksis. Hvad 
nytter det med 
høg fôroptagelses 
index, når fôr-
optagelsen 
reduseres med 
høg tildeling af 
kraftfôr tidligt i 
laktasjonen? 
 
Kraftfôrindustrien har tradisjonelt haft stor 
indflydelse på forbruket af kraftfôr i 
besætninger.  
 
Strategien med høgtildeling betyder at der 
generelt bruges mellom 1,5 og 2,0 kg 
kraftfôr for meget/ku. En gennomsnits 
besætning i Rogaland har 28,5 årskyer. Er 
kraftfôrforbruket 1,5 – 2,0 kg for høgt/ku 
/dag, betyder det en meromkostning på 
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1.800 – 2.500 NOK/ku. For nævnte 
besætning betyder det, at det reelt betales 
mellom 46.440 og 71.250 NOK for råd-
givning som utgives for at være gratis. 
 
Her i juni bliver det 10 år siden jeg startet op 
rådgivning til norske melkeprodusenter i 
samarbejde med Forum Ku. Når jeg ser 
tilbake på de 10 år som er gået, er der sket 
meget. Nye fjøs er bygget, kravet til inn-
tjeneing er økt, kravet er økt effektivitet. Det 
er trist at se unge friske rådgivere i Norge 
fortsætte i samme spor som tidligere. 
Utdannelsen af nye rådgivere følger ikke trit 
med utviklingen i landbruket og slet ikke 
med den genetiske utvikling og det 
potentiale det giver i besætninger. 
 
I de sidste 8 år har flere melkeprodusenter 
set værdien af at tilføre ekstra mineraler i 
den daglige fôring. Helsen i besætningerne 
er økt – det er ikke uten grund at leverings 
prosenten av melk til mejeriet er høgere i 
Rogaland sammenlignet med resten af 
Norge. 
 
Det er nødvendigt med tildeling af mineraler 
for at holde høgt immun niveau hos vore 
produksjonsdyr. Mineral normer er nød-
vendigvis ikke det man skal se sig blind på. 
Samspillet mellom mineraler er viktigere 
end normen.  
 
I de 10 år som er gått har vi i Slagtekalve-
rådgivningen medvirket til at øke brugen av 
norsk produseret korn. Norsk korn er det 
produkt der passer bedst til at avbalansere 
fôrrasjoner med høg protein(NH3) i grasset. 
 
Carsten Houmann, Slagtekalverådgivning. 
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Kraftfòr 
 
Siden april har vi set en tendens til økt urea i 
melken på bedrifter der bruker kraftfôr fra 
Fiskå Mølle.  
 
Fiskå Mølle oplyser at ændringerne er 
moderate, derfor var det ikke nødvendig 
med det planlagte møte mellom Forum Ku 
og Fiskå Mølle i vår. 
 
Nedenfor ses mine kommentarer da jeg ikke 
er enig. Alle blandinger er genberegnet i 
vort program. 
 

1. Beregninger fra september 2014 
og april 2015 kan sammenlignes da 
beregninger er foretaget ud fra 
samme kriterie. 

2. Der ser jeg en økning på OEB(PBV) 
i specielt Melketop og Toplac 
blandingerne. 

3. Fiskå Mølle har det svært med, at 
jeg bruker et hollansk 
foderoptimeringssystem og at det 
feil at bruke det i Norge. 

4. Det har fungeret bra siden 2009 
hvor jeg tog det ind. (Felleskjøpet 
bruker det også i Norge) 

5. Jeg har stor respekt for at Fikså 
Mølle må optimerer ud fra 
polistiske tiltag omkring norsk 
korn. 

6. Jeg sætter ikke spørgsmålstegn ved 
kvalkiteten af norsk havre 2014. 

7. Fett: Høge værdier af fettsyren 
C16:0 er negativ i vort system i 
forhold til foroptag. 

8. Høge værdier af C16:0 vil hæmme 
produktionen af mikrobielt protein 
og dermed udnyttelsen af 
proteinet.  

 

 
 
 

9. Protein der ikke udnyttes vil 
udskilles som urea gennem leveren 
og gå i melken. 

10. Når ureaen går op med de nye 
sammensætninger må det vel 
betyde at kyrne analyserer 
fôrrasjonerne mere som mit 
system? 

11. Husk: Kyrne er det bedste 
analytikere på fôr!! 

12. Langt hen af veien er vi enige. Når 
vi ser ureaen i melken går op og 
kyrne for tynd afføring så må vi 
nødvendigvis forsøge at finde 
årsagen. Det håber jeg der er 
forståelse for? 

13. Havde vi kendt til ændringer 
grundet politiske tiltag for bruk af 
norsk korn kunne vi have anbefalt 
vore kunder at skifte til en 
kratfôrtype med lågere OEB(PBV) 

 
Forløbet viser, at det er nødvendig at følge 
kraftfôr industrien tæt. Forandringer i 
melkens indhold af urea, værdistoffer har en 
årsak. Det kan og må ikke forklares som 
ændringer af fôrkvalitet hos bonden. 
 
Forum Ku og Slagtekalverådgivning ønsker å  
være i forkant med planlagte nødvendige 
ændringer. Det skal sikre medlemmerne i 
Forum Ku mod for store utsving i produk-
sjonen. 
 
Tag venligst kontakt om du har spørgsmål. 
 
Ha en fin sommer. 
 
Carsten Houmann, Slagtekalverådgivning. 
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FAGTUR TIL HOLLAND  GRASPRODUKSJON- OG FÒRING 
 
 
15.10.  Ankomst Amsterdam Airport kl. 07.30 (avgang Sola kl 06.00) 
   Gård med gårdsmeieri, osteproduksjon. 
   Barenburg frøfabrikk - avling av gressorter og forsøksmarker. 
 
16.10.  Blgg-agroexpertus. Fòr- og jordprøve laboratorium. 

Pure Graze: Alt om kyr på gress med spesielle gressblandinger og 
avgressings-strategier. Besøk av en kveggård hvor produksjon er 
basert på avgressing. De siste år har kyrne vært på gress 340 dager pr 
år. 
Avsluttes med buffet: Grillkjøtt med salat og drikkevarer 

 
17.10. Besøk av kvegbedrift i Flevopolder (gammel havbunn) Høy 

plantproduksjon (15.000-16.000 kg ts/ha). Det blir produsert 
20.000 kg melk/ha. 

  

Batavia skipsverft - her ble det bygget treskip på 1600 tallet. 
 

Batavia outlet fashion center, shopping og bespisning. 
 

Museum Nieuw land: Om polder historien. 
 

Hjemreise: Avgang Amsterdam kl 20.55 (ankomst Sola kl 22.20) 
 

Turen er lagt opp til en god blanding av faglig og sosialt påfyll  
 
Pris flybillett kr 3125, hotell ca 800 pr/døgn i dobbeltrom. Mat og 
transport kommer i tillegg. 
 

Frist for påmelding 22. juni til tlf: 51786990 eller e-post: 
mabel.anda@grl.no 
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